

119 (VI). Participation of Burma and Ceylon in the Conference on Freedom of Information

*Resolution of 25 February 1948
(document E/738)*

The Economic and Social Council,

Having regard to section I, paragraphs 2 and 3, of its resolution 74 (V) on the organization of the United Nations Conference on Freedom of Information;

Noting that since the adoption of the above-mentioned resolution Burma and Ceylon have become fully self-governing States,

Decides that Burma and Ceylon be invited to participate in the Conference.

120 (VI). Report of the second session of the Commission on the Status of Women

*Resolutions of 3 March 1948¹
(document E/737)*

A

POLITICAL RIGHTS OF WOMEN

The Economic and Social Council

Requests the Secretary-General:

(i) To bring up to date, including reference to action taken by Governments since the signing of the Charter, the memorandum supplementing his preliminary report on the political rights of women and their eligibility for public office,² and present it to the third regular session of the General Assembly, in line with the resolution submitted by Denmark to the first regular session of the General Assembly on the political rights of women³; and

(ii) To circulate similar material annually to Members of the United Nations until all women throughout the world have the same political rights as men.

B

EDUCATIONAL OPPORTUNITIES FOR WOMEN

The Economic and Social Council

Requests the Secretary-General:

(i) To invite Governments that have not already done so to reply to Part I, section D (Edu-

¹The resolution of the Commission on the Status of Women on equal pay contained in the report of its second session (document E/615) was considered by the Council together with the item on the principle of equal pay for equal work for men and women workers; see resolution 121 (VI).

²See document E/CN.6/30.

³See *Resolutions adopted by the General Assembly during the second part of its first session, resolution 56 (I), page 90.*

119 (VI). Participation de la Birmanie et de Ceylan à la Conférence sur la liberté de l'information

*Résolution du 25 février 1948
(document E/738)*

Le Conseil économique et social,

Se référant à la section I, paragraphes 2 et 3, de sa résolution 74(V) relative à l'organisation de la Conférence des Nations Unies sur la liberté de l'information,

Prenant note du fait que, depuis l'adoption de la résolution en question, la Birmanie et Ceylan sont devenus des Etats pleinement autonomes,

Décide d'inviter la Birmanie et Ceylan à participer à la Conférence.

120 (VI). Rapport de la deuxième session de la Commission de la condition de la femme

*Résolutions du 3 mars 1948¹
(document E/737)*

A

DROITS POLITIQUES DES FEMMES

Le Conseil économique et social

Invite le Secrétaire général:

i) A mettre à jour, en y faisant mention des mesures prises en cette matière par les Gouvernements depuis la signature de la Charte, le mémorandum annexé à son rapport préliminaire sur les droits politiques de la femme et sur son admission aux fonctions publiques² et à le présenter à l'Assemblée générale lors de sa troisième session ordinaire, conformément à la résolution relative aux droits politiques de la femme proposée par le Danemark à l'Assemblée générale lors de sa première session ordinaire³;

ii) A communiquer chaque année des renseignements analogues aux Membres des Nations Unies jusqu'à ce que toutes les femmes, dans le monde entier, jouissent des mêmes droits politiques que les hommes.

B

ACCÈS DES FEMMES AUX ÉTUDES

Le Conseil économique et social

Invite le Secrétaire général:

i) A demander aux Gouvernements qui ne l'ont pas encore fait de répondre pour le 1er juin

¹Le Conseil a examiné la résolution sur l'égalité de salaire contenue dans le rapport de la deuxième session de la Commission de la condition de la femme (document E/615) en même temps que le point relatif au principe de l'égalité de salaire pour un travail égal entre la main-d'œuvre masculine et la main-d'œuvre féminine; voir la résolution 121 (VI).

²Voir le document E/CN.6/30.

³Voir les *Résolutions adoptées par l'Assemblée générale pendant la seconde partie de sa première session, résolution 56 (I), page 90.*